
Despre iubire 

Va veni o zi în care, după ce vom ajunge să controlăm spaţiul, vânturile, mareele şi gravitaţia, vom învăţa să controlăm 

energia iubirii divine. În acea zi, pentru a doua oară în istorie, vom descoperi puterea focului. 

Tielhard de Chardin 

  

Sufletul meu pereche 

Iubirea trebuie să fie în egală măsură o lumină şi o flacără. 

- Henry David Thoreau 

Sunt un bărbat cu adevărat fericit în căsnicia mea. Nu sunt mulţi cei care pot spune acest lucru. Îmi place să 

descriu relaţia dintre mine şi soţia mea Crystal ca pe o „Relaţie a două Suflete Pereche”. Astfel de relaţii sunt foarte 

rare, ideale şi private, aşa că se întâmplă foarte rar să auzim despre ele. Astfel de relaţii li se par ireale celor care nu le 

descoperă decât în cărţile de dragoste, care par mai degrabă o simplă fantezie neverosimilă. 

Sufletele pereche se oglindesc într-o manieră corectă, dar pozitivă, unul pe celălalt, aflându-se constant într-

o relaţie de armonie divină şi sublimă. Ele îşi experimentează împreună destinul, dorindu-şi ca partenerul lor să 

devină, să facă şi să posede ceea ce îşi doreşte, la fel cum îşi doresc aceste lucruri lor însele. Gândesc la fel în multe 

privinţe, dar sunt puternice acolo unde partenerul lor este slab şi vulnerabile atunci când au nevoie de puterea 

partenerului lor. 

Relaţia dintre sufletele pereche permite completarea calităţilor individuale ale fiecăruia şi închiderea 

cercului iubirii. Ea nu are nimic de-a face cu competiţia şi cu degradarea celuilalt pentru a obţine o poziţie de putere 

asupra lui, ci mai degrabă cu bunătatea, compasiunea, iubirea necondiţionată şi gingăşia. La fel ca două flăcări ale 

unor lumânări care fuzionează, sufletele pereche (numite de unii „flăcări gemene”) înţeleg că pot fuziona la rândul 

lor, devenind astfel infinit mai strălucitoare (nu doar de două ori!). 

Şi eu, şi Crystal simţim o mare bucurie în a ne angrena plenar în relaţia noastră. Înţelegem amândoi că 

aceasta este temelia pe care este construită întreaga noastră viaţă, care se sprijină în mod natural de ea. Prin urmare, 

relaţia noastră joacă un rol decisiv pentru afacerea, prietenii, familia, biserica şi celelalte activităţi sociale ale noastre. 

În calitatea mea de co-creator al legendarei serii de cărţi Supă de pui pentru suflet, de conferenţiar profesionist 

super-ocupat şi de personalitate TV, una din întrebările care mi se pun cel mai des este: „Cum ţi-ai găsit sufletul 

pereche perfect pentru tine?” Recunosc în subsidiar şi alte întrebări, care nu mi se pun deschis, de gen: „Cum l-aş 

putea găsi la rândul meu? Voi doi păreţi să vă bucuraţi de o relaţie de iubire perfectă, de o prietenie inexplicabilă, de 

o bucurie fără egal şi de o armonie bazată pe cooperare. Cum puteţi să vă bucuraţi de aceste lucruri şapte zile pe 

săptămână şi 365 de zile pe an?” 

Dat fiind că primesc foarte des astfel de întrebări (directe şi indirecte), m-am decis să răspund deschis şi 

complet la ele în această formă, cu speranţa că răspunsul meu îi va ajuta şi pe alţii să îşi amplifice iubirea, gândirea, 

fiinţa, şi să devină un suflet pereche pentru partenerul lor, începând chiar din interiorul lor. Dacă îţi propui să devii 

un suflet pereche pentru partenerul tău (sau îţi cauţi un astfel de suflet), sper ca aceste rânduri să te inspire şi să te 

convingă că acest lucru este perfect posibil. Primul lucru pe care doresc să ţi-l împărtăşesc în această direcţie este 

acela că va trebui să devii exact ceea ce îţi doreşti să găseşti la sufletul tău pereche. 



În cadrul relaţiei noastre de tip „Suflete Pereche”, noi înţelegem că ne putem crea singuri prezentul şi 

viitorul. În acest scop, ne ancorăm amândoi într-un spaţiu eliberat de bagajele emoţionale ale trecutului. Dat fiind că 

viaţa şi factorii care ne activează butoanele emoţionale nu încetează niciodată, eu şi soţia mea ne dedicăm prima oră a 

dimineţii rugându-ne şi meditând împreună. Ne vizualizăm astfel cu ochii închişi viaţa pe care ne-o dorim în 

continuare şi maniera în care ne putem maximiza experienţele vieţii şi iubirea. 

Întrebarea care rămâne este: „Cum am ajuns la această filozofie de viaţă?” Realitatea este că i-am văzut pe 

părinţii mei certându-se şi împăcându-se, căci se iubeau foarte mult şi ţineau enorm la copiii lor. Ei au pus unitatea 

familiei mai presus de fricţiunile şi de vicisitudinile pe care li le scotea viaţa în cale. Când eram copil, eram convins că 

la fel se petrec lucrurile în toate căsniciile, că acestea funcţionau ca un parteneriat şi că cei doi membri ai relaţiei de 

cuplu îşi rezolvau problemele într-o atmosferă de bunătate şi de respect reciproc. 

Ei bine, prima mea căsnicie a fost extrem de diferită! Deşi prima mea soţie a fost o parte importantă din viaţa 

mea timp de foarte mulţi ani, de-a lungul timpului relaţia noastră a devenit combativă, complicată şi bazată pe 

confruntare. După 27 de ani în care am făcut tot ce mi-a stat în puteri pentru a o face să meargă, m-am văzut nevoit 

să o închei. Mi s-a părut atunci că mi-am pierdut parţial esenţa şi că dacă mai rămâneam în această relaţie aveam să 

dispar complet (eu, cel adevărat). În consecinţă, am depus actele pentru divorţ. 

Chiar dacă la acea vreme am avut foarte mulţi prieteni şi fani în jurul meu, m-am simţit speriat şi singur, 

căci nu mai eram obişnuit să nu trăiesc într-o relaţie de cuplu. Cu această ocazie, am înţeles că o căsnicie cu sufletul 

meu pereche a fost dintotdeauna principala mea prioritate, acesta fiind inclusiv motivul pentru care am rezistat atât 

de mult timp într-o căsnicie disfuncţională. M-am gândit totuşi că aş putea inversa această stare de lucruri. 

Gândindu-mă ce aş putea face în această direcţie, timp în care mă confruntam cu o depresie uşoară generată 

de ceea ce mie mi se părea a fi o pierdere care mi-a zdrobit inima, mi-am reamintit de un gând inspirat pe care mi l-a 

trimis Dumnezeu cu mult timp în urmă, şi anume că sufletul meu pereche există undeva în această lume, iar mai 

devreme sau mai târziu îl voi găsi. Am început imediat să visez un vis nou, imaginându-mi perfecţiunea pe care mi-o 

doream, chiar dacă aceasta nu exista (pe moment) decât în ascunzişurile minţii mele. 

De-a lungul anilor, am predat prin cărţile şi la seminariile mele principiile manifestării: să îţi imaginezi exact 

ce anume îţi doreşti… să notezi în scris, cât mai detaliat, aceste lucruri… să le vizualizezi ca fiind deja realizate, etc. 

Prin urmare, exact asta am făcut! M-am aşezat şi am scris 267 de lucruri pe care mi le doream la sufletul meu 

pereche, atunci când îl voi cunoaşte în sfârşit. Am împărtăşit această listă doar cu două persoane (doi dintre 

partenerii mei principali, care credeau – la fel ca şi mine – în posibilitatea de a atinge imposibilul), iar apoi am aşezat 

lista mea într-un loc ferit. 

La scurt timp după toate acestea, am ţinut o prelegere la o conferinţă a unui autor aspirant din Los Angeles. 

Încă de când mă aflam pe podium, am observat un spirit feminin foarte luminos în audienţă. Am fost imediat extrem 

de atras de ceea ce vedeam. Femeia mi-a lăsat o primă impresie durabilă, dinamică şi irezistibilă. Aceasta a fost 

vestea cea bună. Vestea mai puţin bună a fost că stătea lângă un bărbat. Mai târziu, după pauza de prânz, am 

remarcat-o din nou, la fel de impresionat, dar de data aceasta era singură. Sufletul meu a fost încântat. Am întrebat o 

cunoştinţă cine era femeia, iar răspunsul a fost că la fel ca şi mine, aceasta era divorţată şi singură, iar numele ei era 

Crystal. 

În timpul recepţiei VIP care a urmat, am fost înconjurat de foarte mulţi oameni, care mi-au pus numeroase 

întrebări legate de prelegerea mea. Am văzut-o pe Crystal în partea opusă a camerei. Spre încântarea mea, o altă 

invitată a gesticulat prea brusc şi a răsturnat un pahar cu vin roşu, pătând pantalonii albi ai lui Crystal. 

Am profitat imediat pentru a mă desprinde din cercul admiratorilor mei şi am alergat către ea, oferindu-mă 

să îi salvez pantalonii prin folosirea unei soluţii de bicarbonat de potasiu luată de la bucătăria hotelului. Din fericire, 



cunoşteam foarte bine hotelul, întrucât am ţinut foarte multe prelegeri în această locaţie. În sfârşit, am reuşit să fiu 

singur cu ea! 

După ce am rezolvat problema petei de vin, am întrebat-o dacă a mâncat ceva. Mi-a răspuns că nu. Am 

invitat-o imediat să mă însoţească la masă, cu menţiunea că trebuia să facem acest lucru în altă parte, întrucât sutele 

de invitaţi de la prelegerea mea nu ne-ar fi lăsat niciodată să vorbim în linişte. A fost de acord, aşa că am plecat către 

unul din cele mai în vogă restaurante din Hollywood. 

Când am ajuns, foarte mulţi oameni aşteptau la coadă să intre. Ne-am dus în faţa cozii. Recepţionerul m-a 

ignorat complet, dar a murmurat, arătând către Crystal: 

- Cine este? 

- Chiar nu ştii? l-am întrebat. 

- Nu sunt foarte sigur. 

- Regina Danemarcei, i-am răspuns în glumă. 

- Chiar aşa!? 

Mi-am ridicat sprâncenele. 

- Bun, atunci cine eşti tu? 

De răspunsul meu depindea dacă vom fi aşezaţi la o masă sau nu. Prin urmare, ca să nu îl dezamăgesc, i-am 

spus: 

- Cine călătoreşte cu Regina? 

S-a gândit o clipă, apoi a izbucnit: 

- Regele… O, nu eşti chiar… 

I-am zâmbit, am aprobat dând din cap şi am obţinut imediat un separeu privat, cel mai bun din restaurant. 

După ce ne-am văzut aşezaţi la masă, ne-am amuzat amândoi copios de cele întâmplate! Timpul a trecut 

fără să ne dăm seama, în timp ce ne împărtăşeam reciproc vieţile. Nici unul dintre noi nu mai simţiserăm până atunci 

o sincronizare atât de perfectă la nivel sufletesc. Vibram amândoi într-o stare de fericire sublimă, pentru simplul 

motiv că eram împreună. Trei ani mai târziu, ne-am căsătorit în superbul peisaj stâncos din Sedona, Arizona. 

La şase luni de la nuntă, mi-am făcut curăţenie în calculator şi am descoperit un document de care uitasem, 

intitulat: „Calităţile Sufletului meu Pereche”. L-am deschis imediat, curios să descopăr cât de mult s-a suprapus 

realitatea peste idealul pe care mi l-am conceput cu ani în urmă, referitor la caracteristicile, virtuţile şi calităţile 

persoanei pe care mi-aş fi dorit-o ca suflet-pereche. 

Citind lista, am rămas uluit, dându-mi seama că Dumnezeu mi-a manifestat plenar visul legat de o 

parteneră perfectă de viaţă, ba chiar mi-a întrecut toate aşteptările. Crystal s-a dovedit a fi literalmente tot ce mi-am 

dorit, ba chiar mai mult. Am rămas astfel cu convingerea că visele şi rugăciunile mele au fost ascultate şi că 

Dumnezeu mi-a răspuns la ele. 



Îţi voi împărtăşi în continuare 112 din calităţile sufletului meu pereche pe care le-am notat atunci. O fac doar 

pentru a te inspira, astfel încât să obţii la rândul tău ce am obţinut eu, sau mai mult. Dacă eşti deja căsătorit, îţi 

recomand să notezi tot ce îţi doreşti de la un partener ideal de viaţă, iar apoi să compari această listă nu cu partenerul 

tău, ci chiar cu tine. Cât de multe din aceste calităţi manifeşti deja? Dacă partenerul tău este suficient de deschis, 

puteţi face amândoi acest exerciţiu, comparând apoi listele şi amplificându-vă iubirea unul faţă de celălalt. Motivul 

pentru care foarte mulţi oameni nu sunt satisfăcuţi în căsnicia lor este absenţa comunicării referitoare la nevoile şi 

adevărurile lor profunde. 

Recomandarea mea este să îţi creezi propria listă, cât mai cuprinzătoare. În ceea ce priveşte lista mea 

personală, aceasta are doar scopul de a te inspira. Reţine: ceea ce îţi doreşti cu adevărat te doreşte la rândul lui/ei. 

Încă şi mai important, trebuie să manifeşti tu însuţi cât mai plenar ceea ce aştepţi de la altcineva. Spre exemplu, 

atunci când mi-am creat lista mea şi le-am prezentat-o celor doi parteneri ai mei, aceştia m-au ajutat să înţeleg că mai 

am de lucru cu mine pentru a deveni tot ceea ce aşteptam de la suflet meu pereche, pentru a-l putea atrage în viaţa 

mea. Aşa că am început să lucrez cu mine însumi! 

 


